
SPRAWOZDANIE
z działalności międzysesyjnej burmistrza Łap 

- w okresie 30 marca 2007 r. - 27 kwietnia 2007 r. 

Sprawozdanie odnosi się do działalności burmistrza, jako organu wykonawczego gminy i 
zawiera informacje z pracy burmistrza, kierowanego przez niego Urzędu Miejskiego, 
jednostek organizacyjnych, jak również inne niezbędne informacje nt. funkcjonowania 
samorządu w danym okresie. 

Zarządzenia burmistrza 

Burmistrz wydał 4 zarządzenia: 

- w sprawie umorzenia należności pieniężnej, do której nie stosuje się przepisów ustawy 
ordynacja podatkowa (umorzono odsetki dla szpitala za nieterminową zapłatę za ciepło dla 
ZEC); 
- w sprawie powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko 
dyrektora Gimnazjum nr 1 w Łapach;
- w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r.;
- w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na 
2007 r. (Wskazane jest, aby co roku był stały procent dopłaty (dotychczas wielkość dopłaty 
uzależniano od liczby chętnych, stąd jednego roku mogła to być dopłata 25%, a innego nawet 
85%, gdy chętnych było niewielu). 

Bezpieczeństwo - Sprawy obronne i zarządzania kryzysowego

• Burmistrz wystąpił do Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej o ujęcie UM Łapy do wykazu 
jednostek uprawnionych do zatrudniania poborowych odbywających służbę zastępczą. 

• Zakończono pobór mężczyzn rocznika podstawowego 1988 oraz kobiet kończących szkoły 
medyczne, weterynaryjne i o specjalności-psycholog z terenu gminy Łapy.

• Trwa aktualizacja planów i innych dokumentów z zakresu obronności. 
• Rozpoczęto postępowanie w sprawie nadania świadczeń na rzecz obronności na wniosek 

WKU Białystok. 
• Burmistrz wziął udział w dwóch turach szkoleń (po dwa dni) z zakresu obronności i 

zarządzania kryzysowego. 
• W połowie kwietnia w trybie awaryjnym uruchomiono agregat prądotwórczy (zakupiony dla 

potrzeb reagowania kryzysowego sfinansowanego w 1/3 przez Urząd Miejski w Łapach w 
2006 r., 2/3 Skarb Państwa) na ujęciu wody w Płonce-Strumiance. Powód: zuchwała kradzież 
trzech transformatorów WN pozbawiła energii okoliczne wsie wokół Płonki Strumianki. na 
około pół doby, ale awaryjne uruchomienie agregatu zapobiegło brakowi wody na terenie 
około 1/3 gminy.

Biblioteka Publiczna 

Zbiory



• W pierwszym kwartale 2007 wpłynęło do biblioteki ogółem 559 książek na łączną kwotę 8 
342,99 zł, z tego:
- zakup 279 woluminów na kwotę 5 257,79 zł
- dary 201 woluminów na kwotę 2 237,30 zł
- przekazane (CEN) 79 wol. na kwotę 847,90 zł 

• Zbiory specjalne powiększyły się o 3 jednostki(1 CD-ROM i 2 filmy DVD) na kwotę 38,40 
zł, z tego zakup filmu na kwotę 22,40 zł i dar - dwie jednostki na kwotę 16 zł.

Czytelnicy

Zarejestrowano w tym okresie 3847 nowych czytelników. (Od każdego nowego roku 
rejestruje się czytelników od początku - czytelnikiem jest ten, kto wypożyczył co najmniej 1 
książkę w roku kalendarzowym). 

Udostępnianie

• Biblioteki (wraz z filiami) odwiedziło 12964 osób.
• Wypożyczono do domu 26089 vol. 
• Udostępniono na miejscu 1853 książek.
• Wypożyczono 1271 czasopism do domu.
• Z 4243 egz. czasopism czytelnicy skorzystali na miejscu.
• Punk Książki Mówionej zanotował: 11 nowych czytelników, 20 odwiedzin, 25 

wypożyczonych tytułów książek (218 kaset). 
• Ze stanowisk internetowych skorzystało 1197 osób.
• Udzielono 6829 informacji, w tym: 4419 informacji bibliotecznych, 188 informacji 

bibliograficznych, 1988 informacji rzeczowych, 234 informacje elektroniczne.

Prace popularyzatorskie

Przygotowano i urządzono:

• 34 wystawek dotyczących rocznic literackich, historycznych i okolicznościowych
• 5 gazetek 
• 8 fotogazetek 
• 2 duże wystawy:

- marzec br. - Międzynarodowy Dzień Pisarza – „Od poezji do prozy”
- kwiecień br. -Wystawa karykatury portretowej T.Brańskiego – „Podlasianie...”

• 22.02.2007 r.- Zorganizowano spotkanie z regionalnym poetą J. Leończukiem, (pierwsze, z 
cyklu „Spotkania z literaturą”) 

• Zorganizowano promocje książek:
- 01.03.2007 r.- Księdza Marka Pasiuka SAC „Afrykańska mozaika”
- 02.03.2007 r.- Eugeniusza Kosickiego „Gimnazjum i liceum nad Narwią przy ul. Bronisława 
Pierackiego w Łapach lata 1994-1951”

• Dla dzieci:
- 24.01.2007 r. - przeprowadzono spotkanie z weterynarzem pn. „Mój przyjaciel-pies” – 
uczestniczyło 45 osób.
-23.01 – 01.02.2007 r. - zorganizowano „Ferie zimowe w bibliotece” – uczestniczyło 200 
osób.
- Konkursy: 24.01.2007 r. - „Najlepszy znawca baśni”- 45 osób , 29.01.2007 r. - konkurs na 
najsmaczniejsze wykonanie kanapek – 33 osób, 30.01.2007 r. - najpiękniejszą rzeźbę z 



plasteliny – 28 osób, 31.01.2007 r. - najpiękniejszą kartkę walentynkową – 23 osoby
- 23.01. – 01.02.2007 r. - Turniej warcabowy - 16 osób.
- Przeprowadzono 11 zajęć z dziećmi pn. „Przedszkolak w bibliotece” w których udział 
wzięło 51 przedszkolaków.

• W ramach „Lekcji z przedsiębiorczości” organizowanych przez Mały Inkubator 
Przedsiębiorczości i Punkt Informacji Biznesowej przygotowano i przeprowadzono spotkania 
z przedsiębiorcami:
- 08.02.2007 r.- Krystyną Tomczak, dyr. PUP w Łapach – uczestniczyło 16 osób.
- 02.03.2007 r.- Pawłem Gryglewskim, lekarzem weterynarii - 51 osób.
- 06.03.2007 r.- Leszkiem Truskolawskim, właścicielem Zakładu Cukierniczego – 30 osób.
- 08.03.2007 r.- Avon Cosmetics Polska – Katarzyną Puławską, Marleną Depczyńską, 
Elżbietą Bartoszewicz – 30 osób.
- 15.03.2007 r.- Andrzejem Gwoździejem, właścicielem sieci handlowej „Gwoździej” – 40. 
- 22.03.2007 r.-Marią Gołaszewską, właścicielką apteki „Vita” – 30 osób.

Budownictwo 

• Kontynuowano postępowanie administracyjne w sprawie decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach zgody na realizację przedsięwzięcia inwestycyjnego, polegającego na 
budowie obory ściółkowej o docelowej obsadzie 50 DJP (duże jednostki przeliczeniowe) na 
działce nr 180 położonej we wsi Płonka-Strumianka. Aktualnie akta sprawy znajdują się w 
Samorządowym Kolegium Odwoławczym w Białymstoku, z uwagi na wniesienie zażalenia 
przez jedną ze stron postępowania na postanowienie Burmistrza o zwolnieniu z obowiązku 
sporządzenia raportu.

• Kontynuowano postępowanie administracyjne wszczęte na wniosek Powiatowego Zarządu 
Dróg Powiatowych w Białymstoku z dnia 26 stycznia 2007 r. w sprawie wydania decyzji o 
środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizację przedsięwzięcia inwestycyjnego, 
polegającego na przebudowie drogi powiatowej nr 1531B położonej na terenach gruntów wsi 
Bokiny oraz częściowo na terenie gruntów wsi Wólka Waniewska –brak jest do chwili 
obecnej uzgodnienia PPIS.

• Kontynuowano postępowanie administracyjne wszczęte na wniosek Powiatowego Zarządu 
Dróg Powiatowych w Białymstoku z dnia 26 stycznia 2007 roku w sprawie wydania decyzji o 
środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizację przedsięwzięcia inwestycyjnego, 
polegającego na przebudowie drogi powiatowej nr 1525B - na odcinku od drogi Nr 1521B – 
Łapy-Szołajdy – Łapy-Dębowina – Łapy- Pluśniaki – Łapy-Korczaki – Gąsówka-Oleksin – 
Gąsówka-Stara – do drogi wojewódzkiej nr 681; brak jest do chwili obecnej uzgodnienia 
PPIS.

• Umorzono postępowanie administracyjne w sprawie wydania decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach zgody na realizację przedsięwzięcia polegającego na budowie punktów 
rozłącznikowych sterowanych drogą radiową, planowanych do realizacji na terenie gruntów 
wsi Uhowo i Bokiny, wszczęte na wniosek Zakładu Energetycznego Białystok S.A. Rejon w 
Łapach z dnia 05 marca 2007 r.

• Kontynuowano postępowanie administracyjne wszczęte na wniosek Powiatowego Zarządu 
Dróg Powiatowych w Białymstoku w dniu 9 marca w sprawie wydania decyzji o 
środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizację przedsięwzięcia polegającego na 
przebudowie drogi powiatowej Nr 2347B (ul. Grzybowa w Łapach). Po otrzymaniu opinii 
PPIS i Starosty Powiatu Białostockiego Burmistrz Łap postanowieniem z dnia 13 kwietnia 
zwolnił wnioskodawcę z obowiązku sporządzenia raportu.

• Wszczęto postępowanie administracyjne na wniosek Gminy Łapy z dnia 12 kwietnia b.r. w 
sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizację 



przedsięwzięcia polegającego na budowie odcinka sieci wodociągowej w ul. Długiej w 
Łapach. Zwrócono się do PPIS i Starosty o wydanie opinii na temat zakresu i ewentualnej 
potrzeby sporządzenia raportu.

• Wszczęto postępowanie administracyjne na wniosek Gminy Łapy z dnia 12 kwietnia b.r. w 
sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizację 
przedsięwzięcia polegającego na budowie odcinka sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w ul. 
Cygańskiego w Łapach. Zwrócono się do PPIS i Starosty o wydanie opinii na temat zakresu i 
ewentualnej potrzeby sporządzenia raportu.

• Wszczęto postępowanie administracyjne na wniosek Gminy Łapy z dnia 12 kwietnia b.r. w 
sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizację 
przedsięwzięcia polegającego na budowie odcinka sieci kanalizacyjnej w ul. Szkolnej w 
Łapach. Zwrócono się do PPIS i Starosty o wydanie opinii na temat zakresu i ewentualnej 
potrzeby sporządzenia raportu.

• Zapoznano się z aktami sprawy w przedmiocie ustalenia warunków zabudowy dla inwestycji 
polegającej na realizacji zespołu zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej z parkingiem 
podziemnym i garażami na działkach nr 172/12, 172/14, 172/15 i 172/16 położonych w 
Białymstoku przy ul. Świętokrzyskiej. Postępowanie administracyjne było wszczęte przez 
Prezydenta Białegostoku na wniosek Przedsiębiorstwa Budowlanego Jaz – Bud z dnia 16 
listopada 2006 r., a następnie po uchyleniu przez Samorządowe Kolegium Odwoławcze 
postanowienia w sprawie zawieszenia postępowania w przedmiotowej sprawie akta sprawy 
przekazano Burmistrzowi Łap – celem załatwienia sprawy ustalenia warunków zabudowy. Po 
dokonaniu analizy przebiegu dotychczasowego postępowania przygotowywane jest pismo do 
Inwestora w sprawie uzupełnienia wniosku.
          Burmistrz przeprowadził rozmowę z SKO, aby nie kierowano do gminy Łapy spraw tak 
niezwykle czasochłonnych (gmina nie ma żadnej rekompensaty z tytułu zajmowania się 
sprawami w zastępstwie innej gminy, np. miasta Białegostoku). Zdaniem D. Kijowskiego 
gmina otrzymuje tylko te najbardziej trudne sprawy ze względu na to, iż prowadzi je na 
wysokim poziomie. 

• Wszczęto postępowanie administracyjne na wniosek PTK „Centertel” Sp. z o.o. z dnia 12 
kwietnia b.r. w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na 
realizację przedsięwzięcia polegającego na rozbudowie stacji bazowej telefonii komórkowej 
pn. „Łapy 2”, zlokalizowanej na działce nr 1863/3 położonej w Łapach przy ul. Mostowej 9. 

• W dniu 20 kwietnia b.r. wpłynął wniosek osoby fizycznej w sprawie wydania decyzji o 
środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizację przedsięwzięcia polegającego na 
budowie obory dla 35 DJP (duże jednostki przeliczeniowe) wraz z rolniczymi budowlami 
towarzyszącymi na działkach nr 206, 207, 208 i 209 położonych w Daniłowie Dużym w 
ramach istniejącego siedliska; docelowa obsada inwentarza w gospodarstwie wyniesie 70 
DJP.

• Wydawano opinie o przeznaczeniu terenów w miejscowych planach zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Łapy oraz kopie wypisów i wyrysów z planów miejscowych.

Dom Kultury 

• Po okresie próbnym (kino na próbę rozpoczęło działalność 2007-02-04 bezpłatnym seansem, 
przy licznie przybyłej publiczności) Burmistrz zdecydował o kontynuowania pracy Kina. 
odbywają się tam seanse filmowe, imprezy kulturalne i in. (pełna działalność Domu Kultury, 
a w tym i Kina, zostanie omówiona w osobnym okresowym sprawozdaniu). Obiekt Kina 
wymaga znacznych nakładów. Burmistrz przeprowadził rozmowy z prezesem ZNTK na temat 
nabycia przez gminę budynku (nieruchomości) Kina. W wypadku nabycia, po kilkuletnim 
wykorzystaniu obiektu (do czasu zbudowania nowego kina na bazie budynku po b. PZPR, 



jeśli powiat ten budynek przekaże), miasto przewiduje rozebranie budynku Kina, aby 
uporządkować w tamtym miejscu przebieg ulicy Nilskego-Łapińskiego (jej korektę oraz 
rozbiórkę budynku przewiduje plan zagospodarowania przestrzennego. 

• Odbył się X Międzynarodowy Festiwal Muzyki Sakralnej „Łapskie Te Deum”. 

Ewidencja ludności i sprawy obywatelskie 

Dane (od 30.03.07-23.04.2007): 

• Wydano dowodów osobistych: 186, przyjęto wniosków o dowód osobisty – 194. 
• Zakończone decyzją  sprawy o wymeldowanie (art. 15 ust.2 ustawy o ewidencji ludności) – 4. 

Trzeba podkreślić, że niektóre z tych spraw wymagają prowadzone żmudnego postępowania. 
(W niedługim czasie obszerna informacja nt. procedur związanych z meldowaniem i 
wymeldowaniem znajdzie się na stronie Urzędu). 

• Załatwione wnioski o udostępnienie danych osobowych: 855.
• Wprowadzone do ewidencji: urodzenia – 15, zgodny – 13, małżeństwa – 6, przemeldowania - 

13, zameldowania na pobyt stały - 8, zameldowania na pobyt czasowy – 22, dokumenty 
tożsamości - 142. 

Gospodarka finansowo-budżetowa 

• Burmistrz polecił uregulowanie udzielania zamówień publicznych, których wartość nie 
przekracza wyrażonej w złotych równowartości kwoty 6.000 euro. (Opracowano 
zarządzenie). Odtąd zakupy powyżej 1000 zł wymagają też procedury zebrania ofert.

• Dla burmistrza Łap i jego żony SKO wyznaczyło gminę Turośń Kościelna jako organ 
zastępczy do rozstrzygania w sprawach podatkowych. Z kolei burmistrz Łap został 
wyznaczony przez SKO do rozstrzygnięcia spraw podatkowych wójta Turośni Kościelnej i 
jego żony. 

W tym okresie:

• Przygotowano Zarządzenie Burmistrza Łap oraz projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie na 2007 rok.

• Sporządzono plany finansowe Urzędu Miejskiego.
• Przygotowano zmianę do Zarządzenia Burmistrza Łap w sprawie obiegu i archiwizacji 

dowodów księgowych.
• Wydano 147 decyzji (w tym 134 decyzje wymiarowe łącznego zobowiązania).
• Zaewidencjonowano 2325 kwitariuszy przychodowych, w tym: 2035 od sołtysów i 290 od 

inkasentów. 
• Rozliczono wpływy podatkowe i ustalono należność dla Podlaskiej Izby Rolniczej.
• Przyjęto i rozpatrzono 10 wniosków o zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 

napędowego wykorzystywanego w produkcji rolnej.
• Sporządzono wniosek do Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w sprawie przyznania dotacji 

na zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego w 
produkcji rolnej.



• Wydano 57 decyzji w sprawie zwrotu podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 
napędowego wykorzystywanego w produkcji rolnej. 

• Wydano 43 zaświadczenia o stanie majątkowym podatników podatku rolnego.
• Wydano17 zaświadczenia o niezaleganiu w podatkach.
• Udzielono 11 odpowiedzi na wniosek o udostępnienie danych osobowych (dla KRUS, MOPS, 

Prokuratury oraz Komendy Powiatowej Policji).
• Wprowadzono 11 zmian geodezyjnych, wprowadzono 19 zmian danych dotyczących 

pojazdów, zarejestrowanych i wyrejestrowanych, objętych podatkiem od środków 
transportowych. Wysłano 79 upomnień. Wycofano z urzędu skarbowego 3 tytuły 
wykonawcze w związku z opłaceniem zaległości.

• Sporządzono rejestry wymiaru podatków (od nieruchomości, rolnego, leśnego i łącznych 
zobowiązań pieniężnych) na 2007 rok.

• Sporządzono sprawozdanie Rb- PDP dotyczące skutków obniżenia podatków oraz zwolnień 
udzielonych na podstawie uchwał Rady Miejskiej za 2007 rok.

• Sporządzono sprawozdanie UOKIK o udzieleniu pomocy de minimis za I kwartał.
• Zaksięgowano uchwałę budżetową i jej zmiany. Zaksięgowano dochody i wydatki wykonane 

w I kwartale. Wprowadzono dane do systemu „Bestia”. Sporządzono zestawienie obrotów i 
sald. Sporządzono sprawozdania: Rb-27S, Rb-28S, Rb- NDS, Rb-Z, Rb- ZZ, Rb- N, Rb-30, 
Rb-34, Rb-50, Rb- Ws. Dokonano analizy spłacanych kredytów i pożyczek oraz stosownych 
uzgodnień, z bankami, niezbędnych do dokonania spłat;

Gospodarka komunalna i inwestycje

Drogownictwo 

• 25 kwietnia odebrano wykonanie chodnika w ulicach Nowy Rynek i Piaskowa.
• Zgłoszono do Starostwa Powiatowego lokalizację wiat przystankowych w Gąsówce-

Skwarkach i Łapach-Pluśniakach.
• Zlecono wykonanie remontu drogi rolniczej z Roszki-Wodźki do Jeńk, długość około 1000 m. 

Wieś wykonuje podbudowę w ilości około 500 m3 piasku, gmina warstwę jezdną z kruszywa 
około 380 m3 . Wartość udziału gminy to 12980 zł.

• Wykonano remont cząstkowy nawierzchni bitumicznych na terenie wsi i miasta w ilości 98,49 
m2. Wartość – 11615 zł

• Zlecono odnowienie przejść dla pieszych w ilości 1500 m2. Wartość – około 24000 zł.
• Zlecono budowę chodnika we wsi Łapy-Dębowina. Wieś zakupiła materiały o wartości około 

40 000 zł. Gmina dokona ułożenia chodnika. na kwotę około 33600 zł
• Trwają przygotowania do zakupu słupów ogłoszeniowych 
• Zlecono prace równiarki 
• Zamknięto i rozliczono akcję zimową. Koszty poniesione w listopadzie i grudniu 2006r. to 

7.848,45zł., w styczniu i lutym 2007r. kwota wzrosła do 40.677 zł. Razem zimowa akcja 
kosztowała 48,525,45zł. Tegoroczna akcja otrzymywała bardzo pozytywne opinie wśród 
mieszkańców. Przyjęte zostały jasne reguły, a informacja była publikowana na stronie 
internetowej i prasie lokalnej. Przyjęta została zasada, że po załatwieniu najważniejszych 
gminnych ciągów komunikacyjnych odśnieża się także ulice o małym znaczeniu, jeśli tylko 
jest tam możliwy swobodny przejazd. Zdarzały się jednak - co prawda b. rzadkie - i głosy 
krytyki, najczęściej jednak wynikały z chęci wymuszenia odśnieżania w I kategorii, podczas 
gdy były to drogi II lub III kategorii odśnieżona (w tym np. ślepe uliczki). Nie należały do 
rzadkości telefony mieszkańców, że na ich uliczce po raz pierwszy od wielu lat pojawił się 



pług zimowy. Zdecydowana większość mieszkańców odśnieżała chodniki. Niestety, pomimo 
próśb i upomnień nie wszyscy wykonywali swoje obowiązki. Nie zawsze też rozumiano, że 
odśnieżanie należy do zarządców dróg. Głównie pretensje do gminy kierowano za stan dróg 
powiatu. Uwagi te przekazywaliśmy do Powiatowego Zarządu Dróg. 

• Urząd zwrócił się do Powiatowego Zarządu Dróg o przywrócenie azyli na ul. Granicznej 
(powiat zobowiązywał się do ich przywrócenia po zimie). PZD zwłokę tłumaczy 
koniecznością ponownego przeanalizowania ruchu. 

Inwestycje

(Sprawy dotyczące realizacji zadań inwestycyjnych określonych w budżecie miasta i gminy 
na 2007 r.):

• Zawarta została umowa z Zakładem Wodociągów i Kanalizacji w Łapach na wykonanie 
przyłączy kanalizacyjnych we wsi Płonka Kościelna, realizowana zgodnie z zapisem w 
załączniku inwestycyjnym na rok 2007 pt. „ Uzupełnienie sieci kanalizacyjnej we wsi Płonka 
Kościelna ”. Zawarto również umowę z inspektorem nadzoru inwestorskiego, który będzie 
sprawował mgr inż. Jerzy Zawadzki.

• Zawarto umowę z Przedsiębiorstwem Projektowania i Obsługi Inwestycji „PROBUD” w Ełku 
na wykonanie dokumentacji technicznej projektowo-kosztorysowej wentylacji mechanicznej 
z odzyskiem ciepła w budynkach Zespołu Szkół w Łapach ul. Letnia oraz Przedszkola nr 1 w 
Łapach przy ul. Polnej .

• W ramach likwidacji usterek w okresie gwarancyjnym kilkakrotnie występowano o ich 
usunięcie do firm, które były wykonawcą termomodernizacji budynku Gimnazjum nr 1 w 
Łapach .

• Dokonane zostało szacowanie kosztów zadania inwestycyjnego pt. „ Budowa kanalizacji 
sanitarnej we wsiach : Gąsówka-Stara , Daniowo Małe , Daniowo Duże oraz: Gąsówka-Osse, 
Gąsówka-Skwarki, Gąsówka-Somachy w celu przekazania danych do sporządzanego wniosku 
o dofinansowanie przedmiotowej inwestycji. (Dalsze prace studialne wykażą, czy opłacalne 
będzie prowadzenie kanalizacji do najdalszych w gminie mało zaludnionych miejscowości, 
jak Gąsówka-Somachy, Gąsówka-Matyski, Roszki-Włodki, Roszki-Wodźki). 

• Szacowano koszty oraz ustalano przebieg trasy wraz ze wskazaniem urządzeń podziemnych 
istniejących i projektowanych w celu sporządzania wniosku o dofinansowanie zadania 
inwestycyjnego pt. „Poprawa infrastruktury drogowej w celu ułatwienia dostępności terenów 
inwestycyjnych i przemysłowych w mieście Łapy na ulicach: (Wodociągowej , Nilskiego 
Łapińskiego , Cmentarnej na odcinku od ul. Nilskiego Łapińskiego do ul. Długiej, 
Południowej , Harcerskiej oraz Żwirki i Wigury na odcinku od ul. Południowej do ul. 
Brańskiej ) ”

• Przygotowano i złożono wniosek o pozwolenie na przebudowę nawierzchni ulicy 
Sienkiewicza w Łapach na odcinku od skrzyżowania z ulicami Żwirki i Wigury oraz 
Nowowiejskiej do zbiegu z ulicą Grzybową oraz drogi gminnej nr 106575B Łapy-Szołajdy na 
odcinku od ulicy Grzybowej do skrzyżowania z drogą powiatową w m. Łapy- Szołajdy z 
budową kanalizacji deszczowej na obu odcinkach z przykanalikami kanalizacji deszczowej 
oraz wpustami ulicznymi i separatorem, z wykonaniem chodnika dla pieszych z lewej strony 
drogi Łapy-Szołajdy z wyłączeniem prawostronnego chodnika z uwagi na brak zgody 
właścicieli działek na wykup terenów (wybudowane trwałe ogrodzenia z cegły klinkierowej 
oraz stali) wchodzących w zakres projektowanego chodnika. 

• Przygotowanie wniosku - uzupełnienie brakujących podpisów właścicieli działek na 
oświadczeniach o dysponowaniu nieruchomością na cele budowlane . Przygotowanie 
oświadczeń o posiadania prawa na dysponowanie nieruchomością na cele budowlane działek 



stanowiących pasy drogowe dróg i ulic stanowiących własność gminy oraz działek 
powiatowych stanowiących w części pasy drogowe ul. Sienkiewicza oraz drogi Łapy-
Szołajdy . 

• Przygotowanie i ogłoszenie zamówienia publicznego na zakup i dostawę używanego 
samochodu ciężarowego – śmieciarki o wartości do 60.000 euro w trybie zapytania o cenę. 
Zaproszenia do składania ofert dla 5-ciu wykonawców; Specyfikacja Istotnych Warunków 
Zamówienia wraz z niezbędnymi załącznikami .

Ochrona środowiska i gospodarka odpadami 

• Przygotowano nowy projekt Regulaminu czystości. 
• Energo s.j. odwołała się od decyzji burmistrza Łap o środowiskowych uwarunkowaniach 

zgody na realizację przedsięwzięcia polegającego na budowie stacji paliw wraz z 
urządzeniami towarzyszącymi. 

Gospodarka nieruchomościami 

• Do najemców lokali komunalnych skierowano informacje w sprawie trybu sprzedaży. 
Dotychczas wpłynęły 22 wnioski o wykup na własność lokali . Zlecono wycenę tych lokali. 
Od zarządcy tj. Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej otrzymano 
informacje dotyczące każdego lokalu (umowa najmu, zadłużenie, osoby zamieszkujące). Na 
podstawie dotychczas wykonanych wycen, cena 1 m2 lokalu po zastosowaniu bonifikaty 95% 
waha się w granicach około 60 zł. Obecnie sporządzane są wykazy lokali przeznaczone do 
sprzedaży. Po zakończeniu okresu wywieszenia wykazów zostaną przedłożone na sesję Rady 
Miejskiej projekty uchwał, które będą podstawą do zawarcia aktów notarialnych sprzedaży 
lokali.

• Urząd przekazał do wiadomości publicznej inf. nt. zakupu mieszkań. 
• Przedsiębiorstwo Usługowe „Markrys” s.c. - Krystyna Nawrot, Marian Nawrot – zwróciła się 

o zmianę dzierżawy gruntów na terenie PGKiM na czas nieokreślony oraz o wyrażenie zgody 
na rozszerzenie stacji i dostawienie zbiornika na olej opałowy. 

• Burmistrz zamieścił informację nt. opłat adiacenckich. Uporządkowano sprawy zaległe. 
Burmistrz polecił pracownikowi kontroli wewnętrznej wyjaśnić przyczyny, dla jakich dopiero 
w trzecim roku od zakończenia inwestycji gmina zaczęła obciążać mieszkańców opłatami 
adiacenckimi (jest na to okres 3 lat). Z wyjaśnień wynikało, iż referat geodezji ma braki 
kadrowe (nie uzupełniono etatu po odejściu na emeryturę pracownicy), także uregulowania 
wymagał przepływ informacji pomiędzy referatami oraz uaktualnienia zakresów obowiązków. 

• Burmistrz na piśmie wyjaśnił współwłaścicielom budynku, w którym znajduje się m.in. sklep 
„Biedronka” sprawę rozbiórki śmietnika k. budynku. 

• Komisja Regulacyjna ds. Polskiego Autokefalicznego Kościoła Prawosławnego w Warszawie 
rozpatrywała wniosek Prawosławnej Diecezji Białostocko-Gdańskiej w spr. nieodpłatnego 
przekazania jej nieruchomości położonej w Łapach (zwrotu). Burmistrz wyjaśnił, iż nie 
posiada żadnych informacji na temat działki, będącej wcześniej własnością Kościoła 
Prawosławnego. Na posiedzeniu w dniu 25.01.2007 r. Komisja postanowiła rozprawę 
odroczyć i zobowiązać wnioskodawcę do przedstawienia w terminie 6 miesięcy materiałów 
dowodowych co do położenia utraconej nieruchomości. 

• W dniu 23 kwietnia br. zawarty został akt notarialny dotyczący sprzedaży nieruchomości 
położonej w Łapach przy ulicy Szkolnej oznaczonej numerem geodezyjnym 779/2 o 
powierzchni 158 m2 za cenę 5947 zł ( netto).

• Sporządzono wykaz nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży, położonych w Łapach przy 
ulicach:



- Puchalskiego 30 – działki nr 2030 i 2029/1 o łącznej pow. 883 m2 (cena netto 34450 zł)
- Glinianej 44 - działka 1998/1 o powierzchni 1310 m2 (cena netto 49000 zł)
- Mostowej - działka 1855/3 o powierzchni 91 m2 (cena netto 3120 zł).
- Harcerskiej - działka nr 277/34 o powierzchni 1496 m2 (cena netto 51 900 zł).

• Do Podlaskiego Centrum Obsługi Inwestora przy Urzędzie Marszałkowskim w Białymstoku 
przekazano informację o gruntach stanowiących własność Gminy Łapy i przeznaczonych pod 
inwestycje. Informacja ta objęła działki położone w Łapach przy ulicy Harcerskiej ( teren o 
powierzchni 3,6332 ha ). Informacja o terenach inwestycyjnych będzie sukcesywnie 
poszerzana o nieruchomości będące własnością innych podmiotów.

• W dniu 3 kwietnia 2007 roku skierowano do Oddziału Gospodarowania Nieruchomościami 
PKP S.A. w Warszawie propozycję przejęcia placu PKS oraz terenu położonego na przeciw 
Zespołu Szkół Mechanicznych.

• Z Radą Sołecka wsi Gąsówka-Stara zawarto umowę na przekazanie w użyczenie 
nieruchomości położonych w Gąsówce-Starej oznaczonych numerami 127 o powierzchni 
0,47 ha , 135 o powierzchni 0,25 ha, 163 o powierzchni 0,11 ha, 167/2 o powierzchni 0,42 ha.

• Z Zakładem Energetyki Cieplnej w Łapach zawarto umowę użyczenia na okres 3 lat na 
działki nr 1263/21 o pow. 0,1016 ha , 1263/22 o pow. 0,0282 ha. Działki położone są w 
Łapach przy ulicy Polnej ( częściowo na terenie kotłowni ).

• Przekazano w dzierżawę na poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej 
działkę oznaczoną numerem 1992/6 o powierzchni 0,0114 ha położoną w Łapach przy ulicy 
Żytniej-Siedleckiego.

• Sporządzono i podpisano protokół uzgodnień dotyczący nabycia przez Gminę Łapy 
nieruchomości nr 979/1 o pow. 0,1081 ha położonej w Łapach przy ulicy Płonkowskiej z 
przeznaczeniem na drogę dojazdową . Na dzień 27 kwietnia ustalono termin zawarcia aktu 
notarialnego na działkę wymienioną wyżej oraz na działki nr 980/1 o pow. 0,1140 ha i 956/1 o 
pow. 0,0065 ha. Sprawa nabycia terenów pod drogę dojazdową do posesji położonych przy 
ulicy Płonkowskiej 35 toczy się od roku 2002. 

• Na bieżąco wykonywane są czynności związane z egzekwowaniem należności za dzierżawę 
gruntów oraz za użytkowanie wieczyste. Termin dokonywania wpłat upłynął w dniu 31 marca 
2007 roku.

• Zakończono naliczanie opłat adiacenckich z tytułu wykonania sieci kanalizacji sanitarnej w 
ulicy Płonkowskiej i Mokrej.

• Burmistrz polecił pertraktacje z notariuszami, aby obniżyć kwotę opłaty notarialnej, jaką 
nabywcy mieszkań gminnych będą musieli zapłacić. Zdaniem burmistrza nie byłoby 
właściwe, aby opłata notarialna była zbliżona do ceny mieszkania (przy 95% bonifikacie). 

Handel - Przedsiębiorczość
Statystyka podmiotów gospodarczych w gminie Łapy 
Zestawienie podmiotów gospodarczych za okres od 01.01.2002 do 31.12.2006:

Lata Ogółem Ilość podmiotów 
nowozorganizowanych

Ilość podmiotów 
wykreślonych

2002r 1273 130 89

2003r 1299 115 91

2004r 1248 126 194



2005r 1236 158 170

2006r 1127 123 267

Należy wyjaśnić, iż duża liczba wykreślonych podmiotów w 2006 r. (267) wynikała z 
obowiązku uporządkowania ewidencji – wykreślono podmioty niefunkcjonujące. Spośród 
wykreślonych podmiotów 130 objęło usługi, 119 handel, 9 produkcję, 8 gastronomię. 
Nowozorganizowane podmioty w 2006 r. objęły: handel (68), usługi (47), produkcję (6), 
transport (2). Podmioty gospodarcze zarejestrowane w gm. Łapy (stan na dzień 31 grudnia 
2006 r.) dzielą się na następujące grupy: usługi (589), handel (425), produkcja (52), transport 
(44), gastronomia (16), eksport-import (1). 

• Zdecydowanie wzrosły wpływy z targowicy (statystka podana zostanie za okres znacznie 
dłuższy). Znacznie zmniejszyła się liczba osób niepłacących na targowisku. Niestety, niemal 
w każdym dniu targowym (każdy piątek) znajduje się grupa sprzedawców uchylających się 
od wniesienia opłaty. Niezbędna okazuje się interwencja policji. Próbowano też zastraszać 
nowego inkasenta. 

• W tym roku planowane są prace polegające na utwardzeniu części terenu przy głównej drodze 
wewnętrznej targowiska. Wpływy z opłat targowych w żaden sposób nie pokryją 
zaplanowanych robót. Opracowywany jest zakres prac remontowych. 

• Na targowicy doszło do kolejnego aktu wandalizmu (zniszczono i podpalono toalety). 

Inne informacje Urzędu Miejskiego

• Kontynuowane są prace nad rozwojem strony internetowej gminy. Pierwszy etap 
(zamieszczenie maksymalnej ilości informacji z działalności Urzędu Miejskiego, jednostek 
organizacyjnych, sołectw iid.) będzie trwał ok. roku. Wkrótce pojawi się Poradnik Interesanta, 
gdzie można będzie pobrać wiele formularzy, ułatwiających załatwienie urzędowych spraw. 

• Burmistrz polecił wykorzystanie do końca marca zaległych urlopów (rekordziści mają po ok. 
25 dni). 

•  Burmistrz zobowiązał wszystkich pracowników do nauczenia się korzystania z internetu, 
posługiwania się pocztą internetową itd. (Na początku roku mniej niż połowa pracowników 
nie posługiwała się pocztą elektroniczną). Po okresie szkolenia (zadanie informatyka Urzędu 
na najbliższe miesiące) każdy pracownik będzie poddany sprawdzianowi na posługiwanie się 
internetem, w tym e-pocztą.

• Burmistrz odmówił udziału w konkursie „Gmina Fair Play” 2007 z powodu kosztów tego 
uczestnictwa. Nie kwestionując waloru konkursu (gmina musi spełnić określone warunki), 
jednak poniesiony koszt kilku tysięcy złotych może sprawiać wrażenie, że gmina kupuje sobie 
ów tytuł i certyfikat. 

Sprawy organizacyjne :

• Prowadzono przygotowania organizacyjne do przeprowadzenia referendum lokalnego oraz 
wyborów do Sejmiku Województwa Podlaskiego. 

• Zatrudniono 30 osób przy pracach społecznie użytecznych.
• Rozwiązano umowę o pracę z pracownicą odchodzącą na emeryturę.
• Zatrudniono wyłonioną w drodze konkursu osobę na stanowisku głównej księgowej.



• Zatrudniono 15 osób na robotach publicznych. Gmina prowadzić będzie roboty publiczne (15 
osób) przez 6m-cy, co kosztuje gminę ok. 27 000 zł. (300 zł na osobę). 

• Zawarto umowę z Powiatowym Urzędem Pracy w Białymstoku Filia w Łapach na 
zorganizowanie stażu dla jednej osoby bezrobotnej. 

• Wyremontowano 6 pokoi w budynku Urzędu. (Na polecenie burmistrza zastosowano 
przezroczyste drzwi, co ma podkreślać dostępność urzędników dla mieszkańców, otwartość i 
jawność). 

• Przeprowadzono okresową inwentaryzację w Urzędzie.
• Przyjęto do archiwum zakładowego 35 jednostek archiwalnych kat. A i 913 jednostek 

niearchiwalnych kat. B.
• Przygotowano do zniszczenia dokumentację niearchiwalną Urzędu.

Kontrole 

I. Kontrole wewnętrzne 

1. Zakończono prace nad aktualizacją zapisów regulaminu kontroli wewnętrznej. 
Oprócz zmian kosmetycznych wprowadzono następujące zmiany:

• zmieniono nieaktualne podstawy prawne, na których opierał się regulamin,
• uszczegółowiono podstawowe pojęcia, na jakich opiera się regulamin,
• wprowadzono zapisy dotyczące podmiotów przeprowadzających kontrole w gminie,
• uporządkowano zadania i obowiązki kontroli funkcjonalnej i instytucjonalnej,
• uregulowano sprawy dotyczące „zawartości” poszczególnych dokumentów tworzonych w 

związku z kontrolą, m. in. upoważnienie, plan kontroli,
• wprowadzono zapis dotyczący tworzenia zaleceń pokontrolnych także w formie 

tabelarycznej.

Regulamin rozesłano do wiadomości ścisłego kierownictwa Urzędu z prośbą o propozycje 
zmian.

1. Wnioski i zalecenia z kontroli kompleksowej w Biurze Obsługi Szkół 
Samorządowych w zakresie dotyczącym wydatkowania środków finansowych 
przekazywanych na realizację zadań w 2006 r. są w trakcie opracowania.

II. Kontrole zewnętrzne 

• Zakończona została kontrola NIK nt. informacji niejawnych. 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej (MOPS)

• Burmistrz wystąpił do starosty białostockiego o sprzedaż na rzecz gminy (na cele związane z 
prowadzeniem tam zadań pomocy społecznej) budynku przy ul. Nowej, gdy zostanie tam 
zakończona funkcja szkolna. 

• W oparciu o MOPS tworzony jest zespół ds. przeciwdziałania narkomanii. 



Ośrodek Kultury Fizycznej (OKF)

• Z końcem kwietnia br. na emeryturę odchodzi wieloletnia dyrektorka OKF, pani Krystyna 
Grabowska. Od 1 maja (przez pół roku) obowiązki dyrektora będzie pełnił Jerzy Szyluk. 

• Burmistrz kilkakrotnie spotkał się z przedstawicielami nowego Zarządu Pogoni Łapy. Paweł 
Sakowicz reprezentuje w Zarządzie Pogoni łapski samorząd. Gmina finansuje Pogoń na 
kwotę ok. 90 tys., co w praktyce oznacza, że jest głównym patronem Klubu. Klub stopniowo 
reguluje zaległości (ma niewielkie zobowiązania) oraz wypracowuje nowe zasady 
funkcjonowania. . 
          Należy przypomnieć, że podczas Walnego w dniu 11 lutego br. burmistrz 
zaproponował, aby w skład Zarządu wchodzili przedstawiciele różnych środowisk, 
wspierających sport. Członkowie klubu jednogłośnie powołali na to stanowisko Henryka 
Kamińskiego (ZNTK) – znanego łapskiego zawodnika, działacza oraz trenera. Oprócz 
prezesa w skład zarządu weszli: Andrzej Budzisz (reprezentujący łapskich przedsiębiorców), 
Tomasz Kozicz (zawodnik), Tomasz Popławski (Cukrownia) oraz Paweł Sakowicz 
(Przewodniczący Rady Miejskiej w Łapach). 

• Zakończenie rozgrywek Miejskiej Ligi w Piłce Siatkowej trwających od października 2006 do 
kwietnia 2007. Rozegrano 30 meczy. Zwycięzcą ligi została drużyna ZSM Łapy przed LO 
Łapy . Czołowe drużyny otrzymały pamiątkowe puchary i nagrody rzeczowe ufundowane 
przez organizatora.

• W dniu 19.04.2007 przeprowadzono zawody szkół podstawowych z terenu naszej gminy pod 
nazwą Czwórbój L-A im. Witolda Maciejczuka . W zawodach startowało ponad 80 osób w 
kategoriach szkół mniejszych i większych . Najlepsze szkoły i zawodnicy otrzymali puchary.

• Przeprowadzenie w dniu 23.04.2007 rozgrywki w piłce nożnej szkół podstawowych o 
nagrody Coca-Coli. Udział wzięły następujące szkoły: SP Nr 3 Łapy, SP Nr 1 Łapy, SP 
Turośń Dolna, SP Suraż. Ośrodek przygotował dwa boiska do rozgrywek oraz zapewnił 
obsadę sędziowską.

• Przygotowywanie boisk do rozgrywek ligowych (koszenie trawy, wysypywanie linii, 
zawieszanie siatek, dyżury na meczach oraz sprzątanie po rozgrywkach).

• Prowadzenie prac porządkowych na plaży w Uhowie (sprzątanie, malowanie pomieszczeń i 
ławek, drobne naprawy, konserwacja kajaków). 

• Przygotowanie imprezy sportowej pod nazwą VII Bieg Uliczny im. Waldemara Kikolskiego 
(współorganizatorem jest Uczniowski Klub Sportowy działający przy ZSM w Łapach). 

Oświata i wychowanie

• 20 marca 2007 r. w Gazecie Łapskiej i w Gazecie Wyborczej zostało opublikowane 
ogłoszenie o konkursie na stanowisko dyrektora Gimnazjum nr 1 w Łapach. 12 kwietnia 2007 
r. odbyło się posiedzenie konkursowe w siedzibie Urzędu Miejskiego w Łapach i zakończyło 
się unieważnieniem konkursu. (Obszerniejsza informacja na ten temat znajduje się na stronie 
internetowej gminy). 

• W dniu 20 kwietnia 2007 r. podjęto zarządzenie nr 24/07 Burmistrza Łap w sprawie ustalenie 
planu dofinansowania form doskonalenie zawodowego nauczycieli na 2007 r. – ustalono, że 
dofinansowanie określonych w zarządzeniu form doskonalenia zawodowego nauczycieli 
będzie wynosiło 50% poniesionych kosztów.

• W dniu 2 kwietnia 2007 r. wysłano pisma do Komendy Miejskiej Straży Pożarnej w 
Białymstoku i do Wojewódzkiego Państwowego Inspektoratu Sanitarnego w Białymstoku o 
wyrażenie opinii, czy Szkoła Podstawowa nr 4 w Łapach spełnia normy przeciwpożarowe i 
sanitarne.



• BOSS przesłało bazy danych oświatowych w systemie informacji oświatowej (SIO) według 
stanu na 31.03.2007 r. do Kuratorium Oświaty w Białymstoku. 

• BOSS w związku z uchwalonym regulaminem wynagradzania dla nauczycieli pracuje nad 
wdrożeniem podwyżek dla nauczycieli i wypłaceniem wyrównania w terminie do 30 kwietnia 
2007 r.

• BOSS w związku z uchwaleniem budżetu na 2007 r. przygotowało plany finansowe 
wydatków na 2007 r. wszystkich szkół podstawowych, gimnazjów, przedszkoli i Biura, w 
których po raz pierwszy przyznane są środki na wypłatę stypendiów za wyniki w nauce.

• BOSS przygotowało wniosek do Ministerstwa Edukacji Narodowej w Warszawie o 
zwiększenie części oświatowej subwencji ogólnej z 0,6% rezerwy w roku 2007 z tytułu 
dofinansowania remontów bieżących. O dofinansowanie ubiega się 8 szkół. Wszystkie 
remonty wynikają z zaleceń państwowych organów nadzoru. Ogólny koszt remontów 
szacowany jest na około 688 000 zł, z czego wnioskowana kwota wynosi 344 000 zł, a 
pozostała kwota – 344 000 zł to środki gminy.

• BOSS przygotowuje do Kuratorium deklarację wprowadzenia od 1 września 2007 r. 
nauczania języka angielskiego w klasach I szkół podstawowych (zajęcia finansowane z 
rezerwy celowej nr 11). (W roku szkolnym 2006/2007 sześć szkół podstawowych naucza już 
języka angielskiego w I klasach finansowanych z tej rezerwy).

• BOSS rozpoczyna prace nad projektami organizacyjnymi szkół i przedszkoli na rok szkolny 
2007/2008, które muszą być przekazane do Kuratorium do 10 maja 2007 r.

• Na konferencji w Płonce Kościelnej zorganizowanej przez Kuratorium Oświaty zostało 
dokonane podsumowanie programu „Zero tolerancji”. Łapskie gimnazja złożyły do 
Kuratorium programy naprawcze.

• Burmistrz polecił przygotowanie nowego „Regulaminu udzielania pomocy materialnej o 
charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Łapy”. Samorządowe 
Kolegium Odwoławcze wykazało (w drodze uchylenia decyzji), że decyzje burmistrza o 
nieprzyznaniu stypendium szkolnego (mającego charakter świadczenia socjalnego) opierają 
się na niezgodnych z prawem regulacjach zawartych w Regulaminie udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Łapy 
(stanowiącego załącznik do uchwały nr XXXI?227/05 Rady Miejskiej w Łapach z dnia 18 
marca 2005 r.). SKO wskazało, że regulacja par. 5 ust. 6 Regulaminu „ewidentnie wkracza w 
zagadnienie, które zostało w sposób zupełny uregulowane ustawą”. Rada Gminy nie jest 
uprawniona do zmieniania ustawowych regulacji, obejmujących zagadnienie ustalania 
wysokości dochodu na osobę w rodzinie ucznia. Rada gminy nie może wprowadzać 
dodatkowych modyfikacji w pojęciu „rodziny”. Dzięki nowej regulacji ureguluje się 
przypadki rodzin, gdzie dotąd do ustalenia dochodu rodziny nie brano pod uwagę osób 
niepracujących, w wieku do 24 lat. 

Prasa – media 

Media wielokrotnie podejmował tematy związane z gminą Łapy. Artykuły prasowe będą za 
jakiś czas umieszczone w wykazie na stronie internetowej Biblioteki Publicznej w Łapach 
(Strona jest w przygotowaniu). Link do bibliografii znajdzie się na stronie gminy. Na stronie 
będą publikowane także sprostowania (zwłaszcza nieopublikowane przez media) i 
wyjaśnienia. 

Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej (PGKiM) Sp. z o.o.

Zarząd w pierwszym kwartale 2007 r. wykonywał rutynowe prace związane z podstawową 
działalnością spółki. Ponadto:



• Odbyło się 10 zebrań właścicieli nieruchomości (w blokach komunalnych) zarządzanych 
przez spółkę. 

• Podpisano umowę na opracowanie wniosku na uzyskanie pozwolenia zintegrowanego na 
użytkowanie wysypiska odpadów komunalnych w Uhowie.

• Odcięto dostawę ciepłej wody 7 najemcom, którzy nie opłacali czynszu najmu.
• Odcięto sygnał TV kablowej 12 najemcom, którzy nie opłacali czynszu najmu.
• Skierowano 21 pozwów do sądu o zapłatę zaległych opłat czynszowych.
• Skierowano 10 wniosków do komornika o egzekucję wyroków sądu w sprawach zaległych 

czynszów.
• Odcięto energię elektryczną najemcy, który bezprawnie podłączył wewnętrzną instalację w 

mieszkaniu do instalacji na klatce schodowej. 
• Wykonano dwie eksmisje do lokali socjalnych dostarczonych przez Gminę Łapy.
• Zawarto ugodę z poprzednim Prezesem Zarządu, który wystąpił do sądu z żądaniem wypłaty 

odszkodowania w wysokości 44 000,00 zł oraz jednomiesięcznego wynagrodzenia za 
zwolnienie z funkcji prezesa. Spółka wpłaciła jedynie kwotę jednomiesięcznego 
wynagrodzenia.

• Podpisano 10 ugód z najemcami zalegającymi z opłatami za mieszkanie.
• Wykonano prace związane z pozimowym oczyszczaniem miasta.
• W związku z podwyżką cen na odbiór odpadów komunalnych podpisano aneksy do umów na 

odbiór odpadów na wysypisku w Uhowie z Czyściochem, Astwą i MPO.
• Spółka wystąpiła do Rady Miejskiej z wnioskiem o podwyżkę cen usług pogrzebowych. 

Nowy cennik został zatwierdzony w dniu 30.03.07 r.(uchwała Rady Miejskiej). PGKiM 
prowadzi systematyczne porządkowanie cmentarza. Posadzono 20 drzewek (tuje) na terenie 
cmentarza. Zakupiono 93 m2 kostki brukowej z przeznaczeniem na alejki na cmentarzu.

• Uporządkowano teren przy ul. Sikorskiego 28, rozpoczęto budowę altany śmietnikowej.
• Wykonano zlecenie Urzędu na rozbiórkę przystanków PKS w Gąsówce-Skwarki oraz 

Łapach-Pluśniakach oraz śmietnika przy ul. Handlowej (k.„Biedronki”).
• Uporządkowano teren przy gminnym budynku socjalnym - ul. Cmentarnej 16 (wywieziono 

kilka przyczep śmieci).
• Wysłano wezwania do zapłaty do 31 osób, które mają zaległości w opłatach za odbiór 

odpadów komunalnych.

Rolnictwo – Sołectwa

• Burmistrz pisemne podziękował sołtysom, którzy zakończyli sprawowanie swej funkcji w 
związku z wyborami sołtysów. 

• Specjalne podziękowanie (z drobnym upominkiem w postaci albumu) burmistrz przekazał 
sołtysowi Gąsówki-Starej, Józefowi Kulikowskiemu, który niemal 30 lat sprawował tę 
funkcję. 

• Dzięki życzliwości władz ARiMR w Urzędzie (w budynku USC) w ciągu miesiąca 
przedstawiciele Agencji przyjmują wnioski na dopłaty unijne. ODR, w związku z decyzją 
ministerstwa, wycofał się z odpłatnego wypełniania wniosków. (W opinii rolników nie było to 
konieczne, bo niewielka opłata, ok. 20 zł, nie stanowiłaby dla nich problemu, a obecnie są 
kolejki). Burmistrz rozmawiał z ODR w Szepietowe, prosząc o dodatkowe osoby do 
wypełniania wniosków. 

• Burmistrz na prośbę radnego J. Grochowskiego oraz sołtysa wsi Gąsówka-Oleksin 
interweniował w gospodarstwie rolnika, któremu padło kilkanaście sztuk trzody chlewnej, w 
związku z brakiem opieki nad gospodarstwem. Burmistrz uzyskał z sądu zgodę na 
zabezpieczenie majątku, zlecił odebranie padłych zwierząt i skutecznie przyczynił się do 
powrotu gospodarza do gospodarstwa. Wyrazy uznania należą się mieszkańcom wsi, którzy, 



gdy tylko dowiedzieli się o tragedii (spowodowanej nagłym zabraniem właściciela 
gospodarstwa i brakiem zastępstwa), powiadomili władze gminne, dokarmiali zwierzęta, 
pomogli w usunięciu padłych świń, podjęli uprawę jego ziemi. 

• Łapy-Pluśniaki – gmina rozebrała przystanek (nie używany od początku jego wybudowania 
ze względu na złą lokalizację). Finalizowane jest postawienie nowego przystanku. Burmistrz 
podjął się rozmów z właścicielką gruntów, na których zostanie postawiony nowy przystanek. 
Wyraził jej wdzięczność za życzliwe odniesienie się do prośby. (Był to postulat mieszkańców 
podczas zebrania w wyborach sołtysa. Sprawa ta od lat nie znajdowała pozytywnego finału). 

• Na prośbę burmistrza Łap Dyrektor Oddziału Regionalnego Centrum Sieci Oddział 
Regionalny w Białymstoku dokonał zmiany obwodu poczty wsi Łapy-Korczaki, włączając 
wieś do obwodu w Łapach. (Był to postulat mieszkańców podczas zebrania w wyborach 
sołtysa). 

• W Płonce Kościelnej (na tzw. Glinkach) gmina przygotowała ziemię ok. 1 ha pod zasadzenie 
wierzby energetycznej. We współpracy z firmą Bio-Wat, w ramach wsparcia unijnego, gmina 
otrzymała bezpłatnie sadzonki. Przygotowanie gleby pod zasadzenie wierzby w roku 
przyszłym gmina prowadzi także w Łapach-Dębowinie we współpracy z radą sołecką i 
sołtysem Markiem Łapińskim. 

Stowarzyszenie N.A.R.E.W.

(Stow. skupia osoby rekomendowane przez organizacje pozarządowe, gminy i instytucje. 
Prezesem Stow. jest Andrzej Jurczak, wójt gminy Turośń Kościelna). 

• Odbyło się kilka posiedzeń zarządu Stowarzyszenia N.A.R.E.W., głównie poświęconych 
realizacji programu LEADER+ (wniosek opiewa na 749 tys. zł). Wkrótce zostanie 
uruchomiona strona internetowa Stow. N.A.R.E.W. w ramach programu LEADER+ 

• FAPA w Warszawie (przy Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi) przyjęła aneks do 
wniosku Stow. N.A.R.E.W.. A. Jurczak i R. Czepe złożyli osobiste poręczenie, aby realizacja 
programu LEADER+ mogła dojść do skutku. 

• Urząd Miejskie w Łapach wynajął Stow. N.A.R.E.W. pomieszczenia biurowe. (Siedzibą Stow. 
N.A.R.E.W. są Łapy). 

Stowarzyszenie Gmin Górnej Narwi

(Stowarzyszenie Gmin Górnej Narwi działa na podst. ustawy o samorządzie gminnym. 
Skupia 15 gmin. Prezesem Stowarzyszenia jest Roman Czepe, burmistrz Łap). 

• Stow. udzieliło pożyczki Stowarzyszeniu N.A.R.E.W.. A. Jurczak i R. Czepe złożyli osobiste 
poręczenie, aby realizacja programu LEADER+ mogła dojść do skutku. 

• Urząd Miejskie w Łapach zorganizował minikonferencję dla gmin-członków SGGN nt. 
informatyki w samorządzie. 

Straż pożarna

• Zakupiono kilkanaście mundurów dla OSP w Uhowie i w Płonki Kościelnej. (To już drugi 
zakup). Ochotnicy z OPS biorą udział w wartach przy Grobie Pańskim. Burmistrz uzgodnił z 
Komendą Wojewódzką warunki zakupu umundurowania. 

• Została podpisana umowa burmistrza Łap z KM PSP oraz Zarządem MG Związku OSP o 
ujęcie OSP Łapy w Krajowym Systemie Ratowniczo-Gaśniczym. Jest to etap wstępny 
procedury. 



• Rozpoczęto przygotowania do zawodów strażackich w dniu 3 czerwca br. połączonych z 
pokazami sprzętu strażackiego, pokazem tresury psów oraz festynem w Łapach.

• Na 5 maja zaplanowano uroczyste obchody 80 rocznicy powstania OSP Uhowo. 

Współpraca między gminami

• Gminy Poświętne i Suraż poparły (pisemnymi wnioskami skierowanymi do starosty powiatu 
białostockiego) utworzenie w Łapach biura zamiejscowego wydziału komunikacji. 

Zakład Energetyki Cieplnej (ZEC) 

• Burmistrz zarządził prowadzenie wstępnych prac przygotowawczych (koncepcja, opinie 
prawne itd.) w spr. połączenia ZEC i ZWiK. Notatka w tej sprawie zostanie w niedługim 
czasie przekazana radnym do skrytek. 

Zakład Wodociągów i Kanalizacji (ZWiK) 

• Przy ZWiK tworzony jest zespół ds. wniosku złożonego w NFOŚiGW na dofinansowanie ze 
środków unijnych na kanalizację i gospodarkę osadami. 

• Zakład podejmuje przygotowania do sadzenia wierzby energetycznej z wykorzystaniem 
osadów. 

Ponadto

• W uzgodnieniu z Urzędem Miejskim przed Domem Kultury przeprowadzono bezpłatne 
badania mammograficzne. 

• W lutym br. odbyło się spotkanie burmistrza z Lutzem Ribbe i przedstawicielami Euronatur. 
Zdaniem obu stron dotychczas współpraca układała się bardzo dobrze, ale brakowało 
konkretów. Strony wymieniły tematy, w jakich możliwa jest współpraca. W najbliższych 
dniach ma dojść do kolejnego spotkania. 

• Urząd prowadzi wraz z policją patrole, mające na celu poprawę bezpieczeństwa i czystości w 
gminie. Stopniowo porządkowane są kolejne miejsca. Cenne są w tym względzie uwagi 
mieszkańców. Kłopot sprawiają te nieruchomości, co do których nie jest uregulowany stan 
prawny. 

• Koło wędkarskie oczyściło staw k. targowicy. PGKiM wywiozło zebrane śmieci. Wędkarze 
zapowiadają w niedługim czasie powtórne oczyszczanie. (Niedawno staw został zarybiony). 

• Gmina wsparła transport używanego sprzętu z Niemiec dla szpitala (kwota ok. 1200 zł). 

Uwaga końcowa 

Sprawozdanie nie rości sobie ambicji do wyczerpującego sprawozdania z pracy wszystkich 
struktur gminnych. Jest jedynie materiałem informacyjnym. Pytania i wątpliwości należy 
kierować bezpośrednio do burmistrza lub do sekretariatu burmistrza. Dziękuję także za 
wskazanie błędów.. 

Roman Czepe - burmistrz Łap 
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